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2015./2016.m.g. valsts pārbaudes darbu rezultāti 

9.klase 

Valsts pārbaudes darbus kārtoja  68 9.klašu izglītojamie. 

Valsts pārbaudes darbos skolēni nav saņēmuši nepietiekamu vērtējumu latviešu valodā, angļu valodā un krievu valodā.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

12.klase 

Ķekavas vidusskolas skolēnu CE rezultātu salīdzinājums ar vidējiem vērtējumiem valstī. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ķekavas vidusskolas skolēnu CE rezultātu vidējais 64,1 % ( valstī vidējais 49,9 %), no 443 vidējās izglītības iestādēm – 44. vieta valstī. 

13. vieta valstī latviešu valodā starp vidusskolām  un ģimnāzijām , 2. vieta latviešu valodā starp vidusskolām pēc urbanizācijas. 

Kur devušies mūsu absolventi? 

Amanda Ciematniece – Biznesa vadības koledža 

Kate Damalte - Rīgas Pedagoģijas un izglītības vadības akadēmija  

Freināts Jānis - Rīgas Tehniskā universitāte Elektronikas un telekomunikāciju fakultāte 

Kļavenieks Miks Miķelis - Rīgas Tehniskā universitāte  Elektronikas un telekomunikāciju fakultāte  

Lamberte Voroncova Šarlote - Rīgas Tehniskā universitāte Inženierekonomikas un vadības fakultāte 

Minusa Paula – Latvijas Universitāte Juridiskā fakultāte 

Nungurs Hardijs – Latvijas Nacionālā aizsardzības akadēmija Sauszemes spēku militārā vadība 

Ņikuļins Artūrs – Rīgas Tehniskā universitāte Elektronikas un telekomunikāciju fakultāte  

Pecēvičs Pāvels - Rīgas Tehniskā universitāte Mašīnzinību, transporta un aeronautikas fakultāte  

Stols Verners - Latvijas Universitāte Ģeogrāfijas un Zemes zinātņu fakultāte 

Zelčs Armands - Latvijas Universitāte Pedagoģijas, psiholoģijas un mākslas fakultāte 

Krūmiņš Sandis  - devies darba gaitās 

Ķekavas Ķirbītis 

2016. gada 30.septembris 

SASNIEGUMI 

Mācību priekšmets 2013./2014.m.g. 2014./2015.m.g 2015./2016.m.g 
( vidējais valstī vsk.) 

Latviešu valoda 
  74,6% 72,1% 82,35% 

(63,99%) 

Krievu valoda 58,3% 75% 75% 
(70,27%) 

Angļu valoda 68,6% 84,9% 80,36% 
(68,37%) 

Latvijas un pasaules vēsture, 
Latvijas vēsture 42,9% 42,6% 42,65% 

(53,66%) 

Matemātika 39,7% 
  

60,7% 
  

70,59% 
(43,84%) 

  

Mācību priekšmets Ķekavas vidusskolā Valstī 

Latviešu valoda 

71,01 %  (12 skolēni) 
Visi skolēni ieguvuši vairāk par 50% , no 
tiem 1 skolēns vairāk par 80%, 6 skolēni 

vairāk par 70%.  

51,9 % 

Matemātika 
43,64 % (12 skolēni) 

 
41 % 

Angļu valoda 
76,33 % (11 skolēni) 

7 skolēniem vairāk par 80%  
63,8 % 

Krievu valoda 
84,29 % (2 skolēni) 

1 skolēnam vairāk par 90%,  
1 skolēnam vairāk par 70%. 

  
69,1 % 

Bioloģija 73,33 % (1 skolēns) 61,4 % 

Fizika 53,24 % ( 2 skolēns) 52,9 % 

   

 

“Rudens kā rudens, 

un gājputni laižas uz Nīlu”,  

bet mēs atkal esam pulcējušies kopā 

Ķekavas vidusskolā, lai kopīgi uzsāktu 

jauno 2016./2017.mācību gadu.  Šogad 

ar Jums jau 4.gadu kopā ir “Ķekavas 

Ķirbītis”. 

 Ko sola šis gads? Noteikti jaunus 

draugus, jaunas zināšanas, jaunus 

izaicinājumus, plānus un apņemšanās.  

Cits jau pazīst katru skolas kaktiņu, bet 

daudziem Ķekavas vidusskola ir vēl neatklāta 

virsotne. Tās ir piecas  1.klases, kuru mazais 

solītis vēl ir bikls un lūdz pēc palīdzības. Tās ir 

mūsu 5.klases, kas pārnākušas no 

sākumskolas, kā arī jaunie skolēni, kuri 

uzsākuši mācības mūsu skolā. Priecājamies, 

ka pievienojaties mūsu kuplajam pulkam. 

Septembris- tas  ir jauns atskaites punkts. 

Tāpēc visiem novēlam nepadoties pusceļā un 

sasniegt savus izvirzītos mērķus!  

Redaktora sleja 

Ķekavas vidusskolas avīze      Septembris 2016 

Svētki skolotājiem 

Jūs dvēsele, 

Kura mūsu jaunību rotā,  

Jūs labestība,  

Kas cilvēkiem starot liek.  

/K. Apškrūma/  

 Mīļie skolotāji! Šī ir Jūsu diena! Citam pirmā, citam jau divdesmit pirmā Skolotāju 

diena. Taču visi Jūs esat mūsu skolotāji! Mūsu zinību koka saknes. Dažam pat otrā mamma!   

 Mēs novēlam Jums stiprus nervus, skaļu balsi (kura nav obligāti jāizmanto), jaukus skolēnus un tādus pašus arī kolēģus.  

 Šajā dienā lai smaids nepazūd no Jūsu sejas!  

Ķekavas vidusskolas skolēni 

Šajā numurā 

Svētki skolotājiem      1. lpp 

Jaunais mācību gads  2. lpp 

VEF LJBL labākie Saeimā   2.lpp 

Mēs—strēlnieku mazbērni..     3.lpp 

Olimpiskā nedēļa  4.lpp 

Dzejas dienas  5. lpp 

Tehnobuss  5.lpp. 

Ekskursija uz Saules kalnu  6.lpp 

Atziņas rudenim  7. lpp 

Miķeļdienas gadatirgus  7.lpp 

Valsts pārbaudes darbu rezultāti 8. lpp 

ĶEKAVAS ĶIRBĪTIS 

Zīmēja Madara Tīģere, 9.a klase 

https://www.google.lv/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=2&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwjl2s7Pm7TPAhUGCiwKHXssBdAQFggjMAE&url=http%3A%2F%2Fwww.rpiva.lv%2F&usg=AFQjCNEzWhqrSJ6jdzLBMqCymXb86opauQ
https://www.google.lv/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=1&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwjrzsCbnLTPAhVLWywKHVTxC-8QFggbMAA&url=http%3A%2F%2Fwww.rtu.lv%2F&usg=AFQjCNF7LkEvMf5rf2WdoQCCiFvn0TjBmA
https://www.google.lv/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=1&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwjrzsCbnLTPAhVLWywKHVTxC-8QFggbMAA&url=http%3A%2F%2Fwww.rtu.lv%2F&usg=AFQjCNF7LkEvMf5rf2WdoQCCiFvn0TjBmA
https://www.google.lv/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=1&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwjrzsCbnLTPAhVLWywKHVTxC-8QFggbMAA&url=http%3A%2F%2Fwww.rtu.lv%2F&usg=AFQjCNF7LkEvMf5rf2WdoQCCiFvn0TjBmA
https://www.google.lv/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=1&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwjK3_H2nLTPAhVEFywKHYEeAMQQFggbMAA&url=http%3A%2F%2Fwww.naa.mil.lv%2F&usg=AFQjCNEXUjNwpetSCwUm7lUIWsmtpFXOPA
https://www.google.lv/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=1&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwjrzsCbnLTPAhVLWywKHVTxC-8QFggbMAA&url=http%3A%2F%2Fwww.rtu.lv%2F&usg=AFQjCNF7LkEvMf5rf2WdoQCCiFvn0TjBmA
https://www.google.lv/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=1&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwjrzsCbnLTPAhVLWywKHVTxC-8QFggbMAA&url=http%3A%2F%2Fwww.rtu.lv%2F&usg=AFQjCNF7LkEvMf5rf2WdoQCCiFvn0TjBmA
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    Ķekavas Ķirbītis 

     2016. gada 30. septembris 
 

INTERESANTI 

Jaunais mācību gads Ķekavas vidusskolā 

1.septembris ir atskaites punkts, kad vairāk nekā citkārt tiek 

pievērsta uzmanība  skolas rādītājiem skaitliskā izteiksmē, lai novēr-

tētu izaugsmi. Gadu no gada skolēnu skaits mūsu skolā palielinās.  

Šajā mācību gadā skolēnu skaits Ķekavas vidusskolā pārsniedz tūk-

stoti — 1036 izglītojamie. 1—12.klasēs: 1.—4.klasēs—494 izglītoja-

mie, 5.—9.klasēs  - 447 izglītojamie, 10.—12. klasēs—95 izglītojamie. 

Šogad mūsu skolā skolas gaitas uzsāka 144 pirmklasnieki ar 

klases audzinātājām Mārīti Roguli, Dzintru Mežāku, Valdi Kotāni-

Pilāni, Agnesi Plostiņu un  Edīti Avanu un 37 desmitklasnieki ar audzinātājām Anitu Tenisu un Gintu Zušu. Tā pat darbu mūsu skolā 

uzsāka 10 jauni pedagogi.  Kopumā skolā mācīsies 1036 skolēni un strādās 93 pedago-

gi.  13 skolēnu apgūs pirmskolas izglītību.  

Lai mums visiem veiksmīgs, ražīgs un darbīgs jaunais mācību gads! 

 

VEF LJBL labāko sveikšana Saeimā  

Šajā vasarā, 13.jūnijā, VEF Latvijas Jaunatnes basketbola līgas delegācija viesojās Saeimas namā, kur Latvijas Republi-

kas Saeimas priekšsēdētāja Ināra Mūrniece sveica mācībās sekmīgākos jaunos basketbolistus. Ināra Mūrniece pauda ganda-

rījumu par sportistu augsto profesionālo sniegumu. Atzinības rakstus saņēma 127 jaunie basketbolisti, kuriem liecībās nav 

bijušas atzīmes zemākas par septiņi. 

  Atzinības rakstu par izcilām sekmēm 2015./2016.m.g.un aktīvu dalību VEF Latvijas Jaunatnes basketbola līgas pasāku-

mos jau trešo gadu saņēma arī Ķekavas vidusskolas skolniece Robija Krista Vīksne (BJBS Rīga/TTP 1), kā arī pirmo gadu šo 

atzinības rakstu saņēma Enija Paula Vīksne (BJBS Rīga/TTP 1) un Mariss Zušs (A.Kraukļa VEF). 

  Apbalvošanā piedalījās arī Latvijas Basketbola savienības prezidents Valdis Voins, kā arī Latvijas izlases spēlētājs Kas-

pars Vecvagars, kurš kā labākais jaunais basketbolists Valdemāra Baumaņa kausu saņēma 2012.gadā.  

Ginta Zuša, direktores vietniece 
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Ķekavas Ķirbītis 

2016. gada . 30.septembris 

Iedvesmojošas atziņas rudenim 

„Es ticu visam, līdz tas tiek atspēkots. Tāpēc es ticu fejām, mītiem, pūķiem. Tas viss eksistē, pat ja tas ir tikai tavā prātā. 

Kurš teicis, ka sapņi un murgi nav tikpat reāli, kā tas, kas notiek šeit un tagad?” Džons Lenons.  

„Nepilnība ir skaista, neprāts ir ģeniāls, un labāk ir būt absolūti smieklīgam, nekā absolūti garlaicīgam”, Merilina Monro. 

„Zināšanas runā, bet gudrība klausās,” Džimijs Hendrikss.   

„Mēs sapņojam, lai dotu sev cerību. Pārstāt sapņot nozīmē sev pateikt, ka tu nekad nespēsi mainīt savu likteni,” Eimija 

Tana. 

„Zeme ļauj mums uzzināt pašiem par sevi vairāk nekā visas grāmatas. Jo tā mums pretojas. Cilvēks atklāj sevi, kad mērojas spēkiem 

ar šķērsli,” Antuans De Sent Ekziperī. 

500 g ķirbja mīkstuma 

3 āboli 

50 g rozīņu 

100 g brūnā cukura (var arī parasto) 

2 olas 

1/2 glāze cepumu drupaču 

1 tējkarote cepamā pulvera 

sauja brūkleņu vai dzērveņu 

sviests cepšanai 

Divus ābolus nomizo, sagriež šķēlītēs, 

sviestā apgrozot apcep, pārkaisa ar divām 

ēdamkarotēm cukura, vēl cep, līdz āboli 

karamelizējas.  Ķirbi sagriež gabaliņos, 

uzlej pāris ēdamkarošu ūdens, uz mazas 

uguns apmaisot sautē mīkstu. Padzesētu sablenderē, pievieno olas, 100 g cukura, 

kanēli, cepumu drupačas, rozīnes, cepamo pulveri, iemaisa ceptos ābolus. Masu 

liek ietaukotā veidnē, virsu pārklāj ar trešā ābola šķēlītēm, pārkaisa ar ogām un 

pārber atlikušo cukuru. Līdz 200 grādiem sakarsētā krāsnī cep aptuveni 50 minū-

tes. Pasniedz ar kādu skābu ievārījumu. Labi garšo arī ar saldējumu. 

Miķeļdienas gadatirgus sākumskolā 

Ķirbju kūka 
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Ķekavas Ķirbītis 

           2016. gada 30.septembris 

Olimpiskā nedēļa 

Katru gadu Ķekavas vidusskolā tiek atzīmēta Sporta diena, tikai šogad tā bija vairāk kā Sporta nedēļa, jo visas nedēļas garumā visi Ķeka-

vas vidusskolas skolēni vingroja un sportoja. 

Katru rītu visas klases pulksten 8.10 tikās ārā pie skolas, kur notika rīta vingrošana, to vadīja 11.klases skolniece Dženeta Dumpe. Mūsu 

skolā tas bija kas neierasts, jo Ķekavas vidusskolā šāda Sporta nedēļa bija pirmo reizi.  

Trešajā dienā (trešdien) mūs visus sagaidīja patīkams pārsteigums. Pēc piektās stundas ārā, pie skolas, uzstājās deju grupa „JVDC” un 

priecēja visus ar savu sniegumu. Deju grupu ar ovācijām atbalstīja visi skolēni. 

Pēdēja Sporta nedēļas diena bija piedzīvojumiem bagāta. Tā sākās ar to, ka pulksten 10.00 visi pulcējās kopā, lai vingrotu kopā ar visas 

valsts skolām, kuras tāpat kā mēs klausījās tiešraidi caur radio. Šī diena beidzās ar ikgadējām sporta stafešu sacīkstēm, kurās pirmās vietas 

atsevišķās klašu grupās ieguva – 11.ab klase, 8.d klase, 6.d klase un 5. klase no „Gaismas Tilta”. 

Jāsecina, ka šī bija interesantākā Sporta diena, Sporta nedēļa un, cerams, ka tādas tās tiks veidotas arī turpmāk, jo “veselā miesā vesels 

gars”.  

Paldies skolotājai Kristīnei Vanagai un skolotājam Andrim Eglītim! 

Renārs Ozoliņš, 12. b klase 

Sporta dienas stafešu rezultāti 
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Dzejas dienas 

Ķekavas Ķirbītis 
2016. gada 30.septembris 

INTERESANTI 

Šī gada 14.septembrī Ķekavas vidusskolas desmitās, vienpadsmitās un divpadsmitās klases 
devās uz Salaspili, lai  80 gadu jubilejā apsveiktu latviešu dzejnieku Knutu Skujenieku un lasītu 
K.Skujenieka dzeju Daugavas krastā.  

Šāds izbraukuma pasākums Ķekavas vidusskolā notiek jau 4.gadu. 

Sākotnējā ideja bija atstāt ziedu un konfekšu pušķi ar apsveikuma kartiņu no Ķekavas vidus-
skolas pie dzejnieka mājas durvīm, bet K.Skujenieks bija tik viesmīlīgs, ka visus mūs ieaicināja 
savā pagalmā. Viņš ar mums runāja pa dzīvi, kā arī nolasīja mums pāris dzejoļus no savas daiļ-
rades. Šķita, ka lielā gadu nasta un lielie dzīves pārdzīvojumi nav salauzuši ne  dzejnieka garu, ne 
arī radījuši aizvainojumu uz dzīvi. Dzejniekā mirdzēja dzīvesprieks un optimisms, jo visus šos ga-
dus dzīves vieglumu un grūtumu dalījusi sieva Inta. Optimismu un paštaisnumu  arī mēs paņē-
mām līdzi savās sirdīs.  

Dzejas dienu pasākuma izklaidējošā daļa bija paredzēta Salaspilī Daugavas krastā. Tur skanē-
ja dzejas vārdi no K.Skujenieka daiļrades. 11.klase skolotājas Veltas Volosovskas vadībā bija saga-
tavojuši dzejas montāžu, kurā tika iesaistīts arī  skolotājs Stikāns, tika dziedāta dziesma Valtera 
Karlsona mūzikas pavadījumā.  

Par K.Skujenieka tulkojumu klāstu viktorīnu bija sagatavojusi skolotāja I.Blaudama. Dzejas 
dienu turpinājumā bija arī radošas aktivitātes, kurās skolēni sadalījās grupās un atveidoja izlozēto 
dzejoli par Daugavu.   

Kā jau svētkos – mums bija klāts arī svētku galds ar tēju, kafiju un gardiem pīrāgiem, par ko 
bija parūpējušās mūsu latviešu valodas skolotājas. Paldies viņām par to!  

 Šie svētki patiešām bija izdevušies, arī laiks mūs lutināja. Kad bijām uzņēmuši rudenīgās 
saules enerģiju un guvuši pozitīvu emociju lādiņu, devāmies mājas virzienā. 

Ikvienam bija ko pārdomāt. Uz tikšanos nākamgad! 

Una Balceviča, 10.a klase 

 Paldies mūsu skolotājām par tik jauku pasākumu! 

Kopā ar dzejnieku Knutu Skujenieku 

Intervija ar Annu Lerdridsirikulu 

Anna ir atbraukusi apmaiņas programmā pie mums no Taizemes uz visu mācību gadu un mācās 10.b klasē. Kopā ar mūsu vidusskolēniem 

viņa apmeklēja Dzejas dienas, tādēļ apjautājos, kādas ir viņas attiecības ar dzeju un kā viņai patika mūsu Dzejas dienu pasākums. 

Anna vai Tev patīk dzeja? Vai Tu to lasi? 

- Man dzeja nepatīk un brīvajā laikā es to nelasu.  

Vai jums skolā māca literatūru un vai jūs mācāties par dzeju? 

- Jā, mums skolā māca literatūru un līdzīgi kā jūs mēs apgūstam dzeju.  

Vai ir kāds dzejnieks, kura dzeja tev patīk, neskatoties uz to, ka dzejoļus brīvajā laikā nelasi? 

- No dzejniekiem, kuru dzeju esmu lasījusi skolā, mācību procesa ietvaros, man vislabāk patika Suntornphu. Jūs noteikti nebūsiet par tādu 

dzirdējuši, bet Taizemē viņš ir populārs.  

Vai Tu pati esi kādreiz mēģinājusi rakstīt dzeju?  

- Nē, neesmu.  

Kā Tev patika mūsu Dzejas dienas? 

- Man patika atmosfēra, bet bija valodas barjera, nevarēju saprast, par ko ir dzejoļi, un arī to, ko teica dzejnieks, nesapratu. Manuprāt, bija interesanti tas, 

ka dzeju ne tikai lasīja un par to runāja, bet mēs varējām taisīt skečiņu, kas man deva vismaz kaut kādu iespēju piedalīties procesā.  

Kad bijām pie dzejnieka, kā jau iepriekš minēju, nesapratu, ko viņš runāja, bet redzēju, ka viņš to dara ar lielu mīlestību un ticību.  

Vai pie jums Taizemē ir Dzejas dienas? 

- Nē, Dzejas dienu mums nav. 

Intervija ar Natasju Holsheri 

Natasja ir atbraukusi pie mums apmaiņas programmā no Nīderlandes uz trim mēnešiem un mācās 10. a klasē. Kopā ar mūsu vidusskolēniem 

viņa apmeklēja Dzejas dienas, tādēļ apjautājos, kādas viņai ir attiecības ar dzeju un kā viņai patika mūsu Dzejas dienas.  

Vai Tev patīk dzeja? Vai Tu to lasi? 

Nevarētu teikt, ka esmu liela dzejas fane, bet reizēm labprāt lasu dzeju.  

Vai jums skolā māca literatūru un vai jūs mācāties par dzeju? 

Mums skolā māca literatūru, bet ne tik padziļināti kā Jums. 

Kādi ir Tavi mīļākie nīderlandiešu dzejnieki? 

Nav tādu dzejnieku, kuru dzeja man patiktu pilnībā. Patīk Hans Hagens un Monique Hagens. Bērnībā vecāki man lasīja priekšā viņu dzejoļus. 

Vai Tu pati esi kādreiz mēģinājusi rakstīt dzejoļus? 

Jā esmu, bet tikai tāpēc, ka skolā vajadzēja. Uzrakstīju dažus dzejoļus un sapratu, ka nekāda dzejniece no manis nesanāks.  

Kā Tev patika mūsu Dzejas dienas? 

Man problēmu sagādāja latviešu valoda, ko tik labi nepārzinu,  tomēr šo to pārtulkoja. Man ļoti patika vieta, kur mēs bijām: pie Daugavas. Skaista vieta, ļoti 

atbilstoša dzejai un Dzejas dienām. Patika tikšanās ar dzejnieku. 

Vai pie jums Nīderlandē ir Dzejas dienas?  

Nē, mums nav Dzejas dienu.  

Nīderlandē ir grāmatu nedēļa. Katru gadu kopā sanāk labākie nīderlandiešu rakstnieki un izlemj, kuru grāmatu izvēlēties nedēļai. Izvēlēto grāmatu visas 

nedēļas garumā var iegādāties par zemāku cenu, un tiem, kas ir iegādājušies grāmatu, sabiedriskais transports visu nedēļu ir par brīvu.  

Vai Tu gribētu Dzejas dienas Nīderlandē? 

Jā, gribētu, man patika tā atmosfēra, ko izjutu Dzejas dienā pie jums. 



4  

 

       Ķekavas Ķirbītis 

      2016. gada 30.septembris 
INTERESANTI 

Tehnobuss 

 

 Pagājušajā trešdienā Ķekavas vidusskolas 10.b klase ķīmijas stundas laikā 

devās uz tehnobusu pie jaunās skolas. Pašā sākumā tehnobusa gids mūs iepazīstinā-

ja ar rūpnīcu-modeli, kurā tika atveidota parasta, automatizēta rūpnīcas darbība, kā 

arī parādīja nelielu hidraulisko aparātu. Par nelaimi, mums neparādīja 3D aparātu, jo 

viņi negribēja to iesildīt 3 stundas. Pēc tam mums parādīja datorā iestādāmu metālu 

gravētāju, kas var no metāla bloka izveidot dažnedažādus metāla gabalus, kurus var 

izmantot pat kā rezerves daļas. Mums parādīja arī magnētiski pievienojamus zobra-

tus, kuri vairāk ir paredzēti maziem bērniem, lai viņi iemācītos par dažādiem zobratu veidiem un to darbību. Pašā tehnobusa galā parādī-

ja metināmo aparātu, ar kuru, ievērojot drošības prasības, katrs varēja mēģināt metināt.  

Uzzinājām, ka sumo roboti mēģina viens otru izstumt ārā no cīņas lauka, kā īsti sumo cīkstoņi.  

Mums patika tehnobusa apmeklējums, visvairāk piesaistīja metāla gravētājs, jo tāds aparāts varētu būt ļoti noderīgs mājsaimniecībā. 

Nākamajā reizē, kad tehnobuss būs Ķekavā, iesakām uz turieni aiziet un painteresēties par tehnoloģijām, kuras piedāvā izmēģināt un 

izpētīt. 

Artis Venskus, Krišjānis Petrovs, 10.b klase 

 

 

Rudens ekskursija uz Saules kalnu 

Ir sācies jauns mācību gads, un šajā gadā ir izveidojušies jauni klašu kolektīvi. Kāds varētu  būt labākais variants, lai sadraudzētos? Protams, 

ka došanās ekskursijā.  

13.septembrī  5.c un 5.d klases devās savā pirmajā ekskursijā uz Saules kalnu Ropažos.  Ekskursijas mērķis bija sadraudzēties ar saviem jau-

najiem klases biedriem, iepazīt latvju zīmes, tradīcijas, svētkus,  kā arī ievingrināt roku veiklības stafetēs.  

Pirmā aktivitāte bija iepazīt Saules zīmes, noskaidrot, kāda ir to nozīme latviešu mitoloģijā. Uzzinājām, ka, piemēram,  Jumis  ir druvu dievība 

latviešu mitoloģijā, ko simbolizē divi kopā saauguši augļi. Jumis atbild par ražību, bet Ūsiņš ir zirgu aizstāvis. 

Bija iespēja darboties radošā darbnīcā, kur katrs varēja sev izgatavot no koka atslēgu piekariņu. Te katrs skolēns varēja izpausties mākslinie-

ciski. 

Par skolēnu fiziskajām aktivitātēm bija parūpējušies Saules kalna saimnnieki Jānis un Ieva. Komandu stafetes lika saliedēties vēl vairāk. Bērni 

ar aizrautību un entuziasmu veica stafetes.  

Nobeigumā  visi mielojāmies pie kopīga galda, cepām desiņas, maršmelonus (zefīrus) un jautri pavadījām laiku aktivitāšu laukumā. 

Arī  laiks mūs lutināja. Ekskursija bija izdevusies. 

Daina Lžibovska, 5. c klases audzinātāja 
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Ķekavas Ķirbītis 
        2016. gada 30.septembris 

INTERESANTI 

Atzīmējot latviešu strēlnieku varonību un simtgadi, pirmo reizi kopš 1. pasaules kara laikā Rīgas frontē pielietoti 

ķīmiskie ieroči, Ķekavas novadā -  Daugmalē un Nāves salā  - no 23. līdz 25. septembrim notika pasākuma cikls 

“Latviešu strēlnieki Nāves salā”. 

Latvijas teritorijā 1. Pasaules kara laikā, kurā dzīvības zaudēja vairāk kā 100 latviešu strēlnieku, bet gadu ātrāk 

1915.gadā Iprā pirmo reizi 1.Pasaules kara vēsturē Rietumu frontē tika izmantota indīgā gāze iprīts. Beļģijas Ipru 

un Latvijas Nāves salu vieno skaudrā kara vēsture, ko nedrīkst izdzēst no savām atmiņām, jo šajās kaujās tika 

zaudētas tūkstošiem karavīru dvēseļu. 

Tāpēc pasākuma cikls aizsākās ar starptautisko konferenci “Ķīmisko ieroču pielietošana: Latvijas (Ķekavas) un Beļģijas (Ipras) vēsturiskais 

mantojums. Mūsdienu izaicinājumi”, kuras laikā gan Latvijas, gan ārvalstu eksperti sprieda par ķīmisko ieroču  - indīgo gāzu – izmantošanu 

Nāves salā un Iprā, Beļģijā, 1915. un 1916. gadā, kā arī skaidroja aktuālo situāciju ķīmisko ieroču aizlieguma jomā. 

Konferences dalībniekiem noslēgumā muzikālo priekšnesumu sniedza vīru kopa “Vilki”, kuri uzdāvināja grāmatu “Pulcējieties zem latviešu 

karogiem!” ar autora Andra Balcera ierakstu: “Ķekavas novada ļaudīm pateicībā par latviešu strēlnieku piemiņas godāšanu. Grāmata - kā spēka 

avots turpmākiem darbiem”. Šī grāmata tiks nodota Daugmales pamatskolas muzejam. 

Pasākuma cikla ietvaros 23. septembrī Daugmalē notika arī tikšanās, kurā piedalījās Ārlietu 

ministrijas Drošības politikas un starptautisko organizāciju direkcijas vadītāja – vēstniece 

Ingrīda Levrence, Latvijas vēstniecības Nīderlandē padomniece Dace Dobrāja un Ķīmisko 

ieroču aizlieguma organizācijas  eksperts Čens Kajs. Tikšanās reizē tika pārrunāta Ķīmisko 

ieroču aizlieguma organizācijas un Latvijas sadarbība, kā arī starptautiskas aktualitātes, 

piemēram, ķīmisko ieroču pielietošanu Sīrijā. 

Pasākuma kulminācija notika sestdienā, 24. septembrī, Nāves salā, kur ikviens, kas vēlējās 

godināt mūsu latviešu strēlnieku varonību, varēja pārcelties ar laivām, lai noliktu ziedus pie 

pieminekļa, veidojot ziedu paklāju strēlnieku piemiņai.   

Mēs — strēlnieku mazbērni 

Mūsu devītie par pasākumu 

Š. g. 24. septembrī apritēja 100 gadi, kopš ķīmisko ieroču izmantošanas Pirmā pasaules kara laikā Latvijā, Nāves salā. Arī mēs, daži 

devīto klašu skolēni, apmeklējām šo simtgades pasākumu, uz kuru bija ieradušies arī pārstāvji no Beļģijas un Ipras, un nolikām ziedus pie 

pieminekļa Nāves salas aizstāvjiem. Pēc svinīgā brīža mēs - skolēni - piedalījāmies erudīcijas spēlē - konkursā "Mēs - strēlnieku mazbērni", 

kurā pārbaudījām savus spēkus dažādos fiziskos un prāta uzdevumos, kuros noderēja komandu saliedētība. Pēc šīs spēles baudījām putru 

un dzērām tēju. Šī bija arī unikāla iespēja pārcelties uz Nāves salu ar plostu, kas ikdienā nav iespējams. Esam ļoti pateicīgi Daugmales 

pamatskolas direktoram Andrim Ceļmalniekam, par šī pasākuma organizēšanu, 9.klašu skolēniem, kas kā gidi mūs izvadāja pa Nāves salu 

un pastāstīja mums daudzas interesantas lietas par to, Ķekavas novada pašvaldības pārstāvjiem un citiem cilvēkiem, kas piedalījās šī inte-

resantā pasākuma organizēšanā. 

Leina Ruļuka un Madara Āžele 9.c 


